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Sammanträdesprotokoll 
Sammanträdesdatum 

2023-05-30 
 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet 
Plats och tid Storstrands kursgård, klockan 08:30 – 12:00             

Beslutande Sven-Gösta Pettersson, ordförande 

Hans Öhlund, BUN 

Marie Rönnholm, SBN 

Malte Larsson, FUB 

Monica Nyman Björklund, HRF 

Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 

Ylva Sundkvist, FRP 

 

 

Övriga deltagande 
 

Leena Leijon, avd chef 

Gun-Britt Wiksten, sekreterare 

 

 

Tillgänglighetsansvarig: Mikael Borgh, gatuavdelningen, samhälls-

byggnadsnämnden 

Utses att justera 

 
Ylva Sundkvist, FRP 

 
Justeringens plats och tid  

Underskrifter Sekreterare  Paragrafer § 1 - 15 

  Gun-Britt Wiksten 

 

 

 Ordförande   
  Sven-Gösta Pettersson  

 Justerande Ylva Sundkvist, Funktionsrätt Piteå  

    
Anslag/Bevis 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ  Kommunala tillgänglighetsrådet  

Sammanträdesdatum  2023-05-30  

Anslags uppsät-

tande 

  Anslags 

nedtagande 
      

Förvaringsplats 

för protokollet 
 Socialtjänsten 

    

Underskrift    
 

 

 

 
          Utdragsbestyrkande 
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KTR § 1 

Mötet öppnas 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande förklarar mötet öppnat och en presentationsrunda 

gjordes. 

 

______ 

 

 

KTR § 2 

Fastställer dagordning 
Dagordningen fastställes.  

 

________ 

 

 

KTR § 3 

Val av justerare 
Till justerare utses Ylva Sundkvist, Funktionsrätt Piteå 

 

________  
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KTR § 4 

Val av ordförande och vice ordförande 

Kommunala tillgänglighetsrådet, KTR utser följande ledamöter som ordförande och 

vice ordförande för mandatperioden 2023–2026.  

 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande, socialnämnden 

Maria Eriksdotter vice ordförande 

 

______ 

 

 

KTR § 5 

Val av arbetsutskott (fem ledamöter samt ersättare) 
Till ordinarie ledamöter samt ersättare i arbetsutskottet väljs följande: 

 

Ledamöter 

Sven-Gösta Pettersson, ordförande, socialnämnden 

Maria Eriksdotter, vice ordförande 

Marie Rönnholm, samhällsbyggnadsnämnden 

Thomas Hedlund, Piteå älvdal Neuro 

Monika Nyman Björklund, HRF 

 

Ersättare 

Hans Öhlund, BUN, ersättare för Marie Rönnholm 

Ylva Sundkvist, FRP, ersättare för Thomas Hedlund 

Malte Larsson, FUB, ersättare för Monica Nyman Björklund  

 

Vi får komplettera senare med en ersättare för Maria Eriksdotter. 
 

Sekreterare i rådet samt arbetsutskottet är Gun-Britt Wiksten. 

 

______ 
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KTR § 6 

Presentation av kommunchefen 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande hälsar Andreas Lind, kommunchef välkommen. 

 

Sven-Gösta berättar att Kommunala tillgänglighetsrådet är i första hand en medbor-

gardialog där föreningarna skickar in sina frågor till arbetsutskottet. Au bereder frå-

gorna och ser efter vilken eller vilka personer som kan svara på frågan/frågorna. 

Ibland bjuds gäster in för att berätta om sin sakfråga.  

 

Andreas Lind berättar att han tillträdde som kommunchef 1 mars 2021. Han kom då 

från Swedish Lapland där han var VD. Har också tidigare varit näringslivschef på 

länsstyrelsen i Norrbotten och VD för Norrbottens Handelskammare. 

 

Andreas tycker att Piteå är en riktig fin kommun med massor av kvalitéer och möj-

ligheter. Han ansvarar för beredning i kommunstyrelsen, KS så att de får bra un-

derlag och verkställer. Han är chef över kommunledningsförvaltningen och för för-

valtningscheferna. Ett roligt jobb, får vara med i alla olika frågor som rör Piteå, svårt 

att prioritera rätt, viktigt att alltid ha pitebornas bästa för ögonen. Har inget ansvar 

över bolagen, det är Daniel Fåhraeus som är VD. 

 

God relation till media, grannkommuner och på nationell nivå, drygt 4 000 kollegor 

som ska utföra sina jobb inom Piteå kommun. 

 

Piteå kommun har ganska långa beslutsvägar, demokrati gör att handläggningen tar 

tid samt att verkställa. Många att ta hänsyn till. Alla ska bemötas likvärdigt, profess-

ionellt. 

 

Socialtjänsten jobbar bra och det har burit frukt. En förvaltning som har nästan hälf-

ten Piteå kommuns kaka. 

 

Andreas förmedlar till rådet att skapa ett bra liv trots olika funktionsvariationer. Vi 

lever i en orolig tid och förutsättningarna i kommunen är väldigt tuff med höga rän-

tekostnader och så vidare. Hela tiden göra avvägningar det finns ingen enhetlig lös-

ning. Orkar vi med att bygga ett växande Piteå. 

 

Budgetprocessen – nämnderna lämnar in många äskanden där budgetberedningen 

jobbar fram ett förslag. Den 7 juni går förslaget upp i kommunstyrelsen och sedan för 

beslut i junis kommunfullmäktige. 

 

Sven-Gösta tackar Andreas Lind för hans presentation som rollen som kommunchef. 

 

______ 
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KTR § 7 

Mötesplan 2023 
Mötesplanen fastställes för 2023, se bilaga 1. 

 

______ 
 
 

KTR § 8 

Reglementet för KTR 
Sven-Gösta Pettersson berättar att politiken ska vara i majoritet i det här rådet,  

7 personer och 6 personer från föreningar. 

 

Reglementet lades till handlingarna, se bilaga 2. 

 

______ 

 

 

KTR § 9 

Arbetsordning 
Sven-Gösta berättar hur det praktiskt går till inför rådet att man bereder frågorna som 

har skickats in i förväg eller förslag på att bjuda in någon gäst. Rådet är halvdagar, 

men om behov finns tar vi en heldag. 

 
Frågor som organisationerna vill ta upp på KTR skickas in till rådets sekreterare  

gun-britt.wiksten@pitea.se för att sedan lyftas i arbetsutskottet.  

 

______ 

 
 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:gun-britt.wiksten@pitea.se
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KTR § 10 

Tillgänglighet 
Sven-Gösta Pettersson hälsar Rebecka Granström, enhetschef, samhällsplane-

rare vid planeringsavdelningen, samhällsbyggnad välkommen. 

 
Rebecka berättar vad som generellt händer i Piteå, se bilaga 3.  

Skriftliga synpunkter ska lämnas senast 25 juni. Läs mer om FÖP Öjebyn 

 

______ 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://eur02.safelinks.protection.outlook.com/?url=https%3A%2F%2Fwww.pitea.se%2Finvanare%2FKommun-politik%2FPaverka-din-kommun%2FAktuella-dialoger%2Fresvaneundersokning2%2F&data=05%7C01%7CGun-Britt.Wiksten%40pitea.se%7Cde6b19d2789d42e7e4b408db6002d970%7C00d9152ee7da4eddb1cf9b706245cc51%7C0%7C0%7C638209337707286921%7CUnknown%7CTWFpbGZsb3d8eyJWIjoiMC4wLjAwMDAiLCJQIjoiV2luMzIiLCJBTiI6Ik1haWwiLCJXVCI6Mn0%3D%7C3000%7C%7C%7C&sdata=OdqhRfGf3Gwb2EOLDvUAZyTNFcu3fZrtyyg2jJhDovM%3D&reserved=0
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KTR § 11 

Frågor från Funktionsrätt Piteå 
Färdtjänst - Regionala kollektivtrafikmyndigheten, RKM 

 

Kollektivtrafik i Norrbotten, se bilaga 4. 

Rebecka berättar att färdtjänst är en särskild kollektivtrafik som Regionala Kollektiv-

trafikmyndigheten, RKM sköter tillsammans med sitt dotterbolag Länstrafiken i 

Norrbotten AB, LTN som upphandlar och sköter trafikplaneringen. 

 

RKM tog över färdtjänsten i Piteå fr.o.m 2021-01-01 och färdtjänsten flyttades från 

socialtjänsten till samhällsbyggnadsnämnden. 

 

Sommaren 2024 nytt upphandlingssystem. 

 

______ 

 

 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 

 
• FUB – Handikapparkering med motorvärmare vid Opalen/Rubinen. 

Vid ombyggnationer har handikapparkering och motorvärmare försvunnit. 

Det behövs inför vintern. Var kommer de att finnas då? 

 

Svar: Personalen får vända sig till fastighets. 

 

______ 

 

• Taxiförseningarna för brukare är oacceptabla, 30-min upp till 1 1/2 tim. 

Rubinen gruppboende och Opalens gruppverksamhet. Detta måste åtgärdas. 

 

Svar: Rebecka Granström har behandlat färdtjänst under punkten: Färdtjänst 

 

______ 

 

• Piteå Funktionsrätt Centrum, PFC 

NPF-diagnoser på våra barn ökar och samhällets krav gör att många inte passar in 

i arbetslivets krav.  

 

Hur rustar kommunen på framtiden för dessa barn? Dessa barn har speciella gå-

vor och de kan ni plocka fram så att deras självförtroende stärks. Då ökar själv-

känslan och de känner att de klarar av saker och lyckas. 
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KTR § 11, forts 

Frågor från Piteå Funktionsrätt Centrum 
Monica Wiklund Holmström, avd chef för boende och daglig verksamhet skriver: 

Vi har ingen speciell plan för denna målgrupp när det gäller daglig verksam-

het/sysselsättning. Inför uppstart så kartlägger vi tillsammans med den enskilde 

om dennes förmågor och önskemål. Det är en viktig fråga, framför allt att dessa 

personer inte exkluderas på öppna arbetsmarknaden och att de får möjlighet att få 

stöd till olika anställningsformer, i första hand på hel- eller deltid. Inom daglig 

verksamhet/sysselsättning så har vi en väl utbyggd organisation (arbetsanpassare) 

som arbetar för att få ut deltagare i externa placeringar på olika företag, förening-

ar osv. Vi har Smaragdens DV som riktar sig till denna målgrupp. I övrigt så star-

tar vi upp ytterligare en patrull, mobil DV under 2023 samt en mediagrupp som 

borde kunna vara en attraktiv daglig verksamhet/sysselsättning. Det som är vik-

tigt är att den enskilde har en bra plan som vi följer upp för att säkra god kvalité.  

 

Hans Öhlund, barn- och utbildningsnämnden säger att de tar utmaningen med 

ungdomar med NPF-diagnoser eller andra behov av särskilt stöd på stort allvar. 

De har beslutat att starta en egen skolenhet för att delvis möta dagens och framti-

dens ökande behov. Tallbacka och Aspberger blir en enhet med 30-36 platser. De 

ska hålla till i NAB-huset. Föräldrarna kan ansöka om vart deras barn ska gå. 

I höst startar skolan. 

 

• Kommer ASTA-skola för flera funktionshinder startas i Piteå? 

 

_______ 

 
 

• Har vi en sporthall och simhall som är anpassad för olika funktionshinder? 

 

Jenny Axelsson, avd chef vid kultur & fritid skriver att generellt sett är sporthal-

lar och simhallar gamla, slitna och inte helt funktionsmässiga, är i stort renove-

ringsbehov. Bifogar en nulägesbeskrivning över de anläggningar och simhallar 

som finns i kommunen och behov kopplat till dessa, se bilaga 5. 

 

______ 
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KTR § 12 

Förenings- och förvaltningsstunden 
Maria Eriksdotter, Piteå älvdal Neuro undrar om man tänker på tillgängligheten vid 

evenemang som PDOL? 

 

Mikael Borgh, gatuavdelningen säger att de kan tillhandahålla med material, 

men inte specifikt tillgänglighet. 

 

Frågan får tas med till festivalgeneralen Fredrik Nilsson. 

 

______ 

 

 

Samhällsbyggnadsnämnden – inget 

 

Barn- och utbildningsnämnden 

Hans Öhlund, BUN berättar att de har äskat för tre öppna förskolor under sommaren, 

handlar om tillgänglighet. 

 

Socialnämnden 

Sven-Gösta berättar att socialnämnden har fattat beslut om att införa studier i 

svenska på arbetstid för tillsvidareanställd vård- och omsorgspersonal. Ett femtiotal 

utrikesfödda medarbetare är aktuella för två timmars lärarledda studier per vecka. 

Hälften av dem kommer även komplettera studierna med ett digitalt verktyg för  

yrkessvenska; Lingio. Utbildningen kommer att påbörjas i höst. 

 

Socialtjänsten har fortsatta utmaningar med kompetensförsörjning inom vård- och 

omsorg vilket påverkar kostnaderna och budgetavvikelsen till och med april månad 

på -7,7 miljoner. 
 

Kö till särskilda boenden.  

De särskilda boendena byggdes ungefär samtidigt vilket gör att lokalerna är nu i  

renoveringsbehov.  

 

BUN, SN och K&F har haft en gemensam utbildningseftermiddag som gav väldigt 

mycket. Man fick information om Personligt, Ung 2.0, Möjligt Tillsammans, 13-25 

teamet och intensivt stöd. 
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KTR § 13 

Övriga frågor 
Inga övriga frågor. 

 

______ 

 

 

KTR § 14 

Nästa möte 
Kommunala tillgänglighetsrådets arbetsutskott blir torsdag den 10 augusti 2023, 

klockan 13:00 i Lena Enqvists arbetsrum, våning 3, Flygel D, Stadshuset. 

Gå in vid entré 2 som är huvudentrén så hämtar jag er där. 

OBS! Ingen kallelse skickas ut för arbetsutskottet. 

 

Kommunala tillgänglighetsrådet blir torsdag 24 augusti 2023, klockan 08:30 i 

Hjortronet som ligger i Flygel C, våning 3. Ingång entré 2, Stadshuset.  

 

______ 

 

KTR § 15 

Avslutning 
Sven-Gösta Pettersson, ordförande avslutar dagens möte.  

 

______  
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